
UCHWAŁA NR XVIII/144/20
RADY MIEJSKIEJ W GRYFINIE

z dnia 30 stycznia 2020 r.

w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności stałych Komisji Rady od początku VIII kadencji
do 31 grudnia 2019 r.

Na podstawie art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 r. 
poz. 506, poz. 1309, poz. 1696, poz. 1815, poz. 1571)) oraz § 33 ust. 2 Statutu Gminy Gryfino przyjętego 
uchwałą nr L/503/18 Rady Miejskiej w Gryfinie z dnia 23 sierpnia 2018 r. w sprawie przyjęcia Statutu 
Gminy Gryfino (Dz. Urz. Woj. Zach. z 2018 r. poz. 4314) uchwala się, co następuje:

§ 1. Rada Miejska w Gryfinie przyjmuje sprawozdania z działalności stałych Komisji Rady 
od początku VIII kadencji do 31 grudnia 2019 r. które stanowią:

1) Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej – załącznik nr 1.

2) Sprawozdanie z działalności Budżetu, Finansów, Rolnictwa i Aktywności Gospodarczej – załącznik 
nr 2.

3) Sprawozdanie z działalności Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Publicznego - załącznik 
nr 3.

4) Sprawozdanie z działalności Komisji Planowania Przestrzennego, Gospodarki Komunalnej, 
Inwestycji i Ochrony Środowiska – załącznik nr 4.

5) Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - załącznik nr 5.

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

 

PRZEWODNICZĄCY RADY

Rafał Guga
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SPRAWOZDANIE 
Z DZIAŁALNOŚCI KOMISJI REWIZYJNEJ 

RADY MIEJSKIEJ W GRYFINIE 
OD POCZĄTKU VIII KADENCJI 

DO 31 GRUDNIA 2019 r. 
 

Komisja Rewizyjna pracowała w następującym składzie: 
 

1. Andrzej Urbański – Przewodniczący Komisji 
2. Magdalena Pieczyńska – Z-ca Przewodniczącego Komisji 
3. Roland Adamiak – członek komisji 
4. Zbigniew Kozakiewicz – członek komisji 
5. Tomasz Namieciński –członek komisji 
6. Roman Polański – członek komisji 
7. Małgorzata Wisińska – członek komisji 

w oparciu o plan pracy na 2019 r. przyjęty uchwałą Rady Miejskiej Nr III/27/18 dnia 20 
grudnia 2018 r. 
 
W okresie objętym sprawozdaniem Komisja odbyła 18 posiedzeń.  
 
Poza wypracowaniem stanowisk do projektów uchwał Komisja zrealizowała następujące 
zadania: 
1. Przeprowadziła kontrolę realizacji uchwały Rady Miejskiej w Gryfinie Nr XXVI/238/16 z 25 

sierpnia 2016 r4. w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miejskiej w Gryfinie oraz 
nadania jej statutu. W wyniku kontroli komisja wypracowała następujące opinie 
i wnioski: 
a) „Wydaje się słusznym pogląd, że radę młodzieżową trzeba nastawić bardziej na 
działania, na rolę opiniującą i doradczą dla rady miejskiej i burmistrza, a mniej na 
formalizację.  
b) Młodzieżowi radni nie powinni zużywać czasu i energii na przeprowadzenie formalnej 
pracy, takiej jak sporządzanie protokołów, sprawozdań. To zniechęca do pracy 
samorządowej, bo poznaje się ją od najmniej pasjonującej strony, czego efektem może 
być poczucie niespełnienia.  
c) Idea młodzieżowej rady jest dobrą ideą, tylko formy i ramy współpracy należałoby 
pozostawić do wyboru młodym radnym.  
d) Jest wola powołania rady drugiej kadencji, także po to, żeby mieć rozeznanie czy 
słuszne wyciągamy wnioski z pierwszej kadencji.  
e) Wartym zastanowienia pomysłem jest przeprowadzenie wyborów kandydatów na 
radnych we współpracy z organizacjami pozarządowymi, wolontariuszami czy w ramach 
wolnego naboru, bez okręgów, bez mandatów.  
f) Może warto dać szansę studentom oraz uczniom gminy Gryfino uczęszczającym do 
szczecińskich liceów i techników.  
g) Konieczne są zmiany w statucie uwzględniające powyższe opinie i wnioski.  
h) Potrzebna jest także dalsza otwarta dyskusja w szerszym gronie”.  

2. Dokonała analizy procedur i wybranych postępowań z zakresu zamówień publicznych 
do 30 000 € w 2018 roku. Kontrola została przeprowadzona w trzech zespołach 
roboczych powołanych przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, który działając na 
podstawie § 95 ust. 2 Statutu Gminy Gryfino stanowiącego załącznik do Uchwały NR 
L/503/18 Rady Miejskiej w Gryfinie z dnia 23 sierpnia 2018 r. w/s przyjęcia Statutu 

Załącznik Nr 1 do uchwały Nr XVIII/144/20

Rady Miejskiej w Gryfinie

z dnia 30 stycznia 2020 r.
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Gminy Gryfino, w dniu 28. lutego 2019 r. wydał zespołom upoważnienia do 
przeprowadzenia kontroli. 
Przedmiotem kontroli były następujące postępowania: 
A.  Badania lekarskie (Megamed) - Wydział Organizacyjny,  
B. Dostawa paliw płynnych - Gminne Centrum Zarządzania Kryzysowego, 
C. Zakup serwerowego sprzętu komputerowego i oprogramowania - Referat Informatyki, 
D. Zakup kwiatów jednorocznych sezonowych - Wydział Gospodarki Komunalnej, 
E. Zakup i dostawa płyt drogowych betonowych - Wydział Inwestycji i Rozwoju, 
F. Opracowanie dokumentacji projektowo - kosztorysowej na budowę ogródka 

sensorycznego w Gryfinie - Wydział Inwestycji i Rozwoju, 
G. Dokumentacja postępowań, w których dostawcą była Agencja Dzieciak, 
H. Dostawa pomostu pływającego na kąpielisko w Steklnie, 
I. Zakup i dostawa artykułów spożywczych dla potrzeb UMiG w Gryfinie, w tym 

realizacja funduszu sołeckiego - Wydział Edukacji i Spraw Społecznych. 
         Zespoły robocze wykonały czynności kontrolne na podstawie listy kontrolnej  
procedury i wybranych postępowań z zakresu zamówień publicznych do 30 000 euro w 
2018 roku w Urzędzie Miasta i Gminy w Gryfinie. 
Podstawą działania zespołów kontrolnych były dostarczone przez Naczelnika Wydziału 
Zamówień Publicznych dokumenty postępowań, plan postępowań o udzielenie 
zamówień publicznych o szacunkowej wartości zamówienia powyżej 10 000 zł netto do 
wyrażonej w złotych równowartości kwoty 30 000 euro, jakie Gmina Gryfino 
przewidywała przeprowadzić w 2018 roku.  
 „Po przeanalizowaniu 9 postępowań o udzielenie zamówienia publicznego, których 
wartość zamówienia przekracza kwotę 10 000,00 zł netto do wyrażonej w złotych 
równowartości kwoty 30 000 euro, komisja w wyniku kontroli sformułowała następujące 
wnioski i opinie: 
1) stwierdza się przestrzeganie w stosowaniu wewnętrznych uregulowań, 
2) przepisy Załącznika Nr 1 do Zarządzenia Nr 120.5.2018 Burmistrza Miasta i Gminy 
Gryfino z dnia 11 stycznia 2018 r. w sprawie zasad wykonywania w Urzędzie Miasta 
i Gminy w Gryfinie i innych jednostkach organizacyjnych Gminy Gryfino ustawy Prawo 
zamówień publicznych oraz regulaminu pracy komisji przetargowej Urzędu Miasta i 
Gminy w Gryfinie, poza wskazanymi niedociągnięciami, precyzyjnie regulują kwestie 
przygotowania, organizacji, przeprowadzania, dokumentowania i rejestrowania 
postępowań.  
3)  czynności przeprowadzane są terminowo. 

W trakcie kontroli nie oceniano funkcjonowania mechanizmów kontroli zarządczej 
w zakresie zamówień publicznych pozostawiając ocenę do postępowań objętych ustawą 
- Prawo zamówień publicznych. 
      Komisja wnosi następujące uwagi: 
1) Trzy z dziewięciu analizowanych postępowań - pomimo ich znacznej wartości - nie 
były ujęte w planie (zakup serwerowego sprzętu komputerowego i oprogramowania, 
zadanie z budżetu obywatelskiego - dokumentacja budowy ogródka sensorycznego, 
dokumentacja 9 postępowań, w których dostawcą była Agencja Dzieciak - elementy 
zabawowe na place zabaw).   
2) Niejednorodność prowadzenia rejestrów zamówień publicznych będących 
przedmiotem kontroli, brak ich przetwarzalnej formy elektronicznej oraz bardzo duża 
liczba postępowań (1214) - bez rozdzielenia na postępowania do 10 000 zł netto 
i powyżej do równowartości 30 000 euro, uniemożliwia ocenę unikania stosowania 
przepisów ustawy i Zarządzenia Nr 120.5.2018  dotyczących ewentualnego łączenia bądź 
dzielenia zamówień. Przyczyna ta uniemożliwia także sprawowanie czynności nadzorczo 
- kontrolnych przypisanych Burmistrzowi i naczelnikom komórek organizacyjnych.  
3) Utrudnieniem w ocenach i nadzorze jest także sposób ujęcia danych w „Planie 
postępowań o udzielenie zamówień publicznych o szacunkowej wartości zamówienia 
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powyżej 10 000 zł netto do wyrażonej w złotych równowartości kwoty 30 000 euro”. Dla 
oceny realizacji Planu przez nadzór należałoby postępowania ujmować według 
wydziałów i terminów, a nie tylko terminów.  
4) W załączniku do Zarządzenia Nr 120.5.2018 należałoby uszczegółowić czynności 
nadzoru oraz odpowiedzialności za przygotowanie i przeprowadzenie postępowań, 
a także czynności kontroli i nadzoru nad realizacją umowy od momentu jej zawarcia do 
czasu zakończenia prac objętych umową wraz z okresem gwarancji jakości i rękojmi za 
wady. 
5) Wydaje się celowym dodanie do załącznika do Zarządzenia Nr 120.5.2018 zasady 
bezstronności i obiektywizmu w dokonywaniu zamówień do kwoty 30 000 euro. 
6) Należy poprawić w Załączniku do Zarządzenia Nr 120.5.2018: 
a) zapis § 15 ust.3 pkt 3 określającego procedurę analizy rynku oraz zatwierdzania 
notatek,  
b) numerację ustępów § 17”.  

3. Komisja dokonała oceny standaryzacji kosztów oświaty, w tym wynagrodzenia 
pracowników obsługi szkół (kalkulacje kosztów, analizy porównawcze).  
W wyniku kontroli komisja wypracowała następujące opinie i wnioski:            
 „Stosowanie standardów zatrudnienia pracowników niepedagogicznych 
w przedszkolach napotyka na liczne odstępstwa. Na 25 grupowych standardów, tylko w 
14 przypadkach zachodzi zgodność zatrudnienia ze standardami. 10 danych odbiega od 
standardu, ze względu na wnioski dyrektorów (40%). Największe rozbieżności zachodzą 
w grupie „woźnych”. Podobne rozbieżności zachodzą w szkołach. Na 57 danych ze 
standardem zatrudnienia zgodnych jest 47 danych. Tylko w grupach „intendent”, 
„kucharz” we wszystkich 5 szkołach zatrudniających na tych etatach zachodzi zgodność 
ze standardem, gdyż na każde przedszkole standard przewiduje 1 etat i faktycznie 1 etat 
jest wykorzystany. W pozostałych przypadkach występują,  z reguły nie duże 
odstępstwa. W trzech przypadkach uzasadniano odstępstwo, w związku z obsługą 
„Orlików”.  
Z pisemnych wyjaśnień Z-cy Burmistrza wynika, że najczęstszymi przyczynami tych 
rozbieżności są wnioski dyrektorów składane ze względu na następujące okoliczności: 
- zapisy rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z dnia 9 sierpnia 2017 r. w sprawie 
warunków organizowania kształcenia, wychowania i opieki dla dzieci i młodzieży 
niepełnosprawnych, niedostosowanych społecznie i zagrożonych niedostosowaniem 
społecznym (Dz.U. z 2017 poz.1578 ze zm.), w szczególności § 7 ust. 1 — 5 wskazującym 
okoliczności obligatoryjnego i fakultatywnego zwiększenia zatrudnienia w przypadku 
uczęszczania do oddziałów uczniów i wychowanków posiadających orzeczenia 
o potrzebie kształcenia specjalnego,  
- indywidualne potrzeby danej jednostki wynikające m.in. z zatrudnienia pracowników 
posiadających orzeczenie o stopniu niepełnosprawności, korzystających ze skróconego 
czasu pracy, zgodnie z art. 25 ust. 2 ustawy o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz 
zatrudnieniu niepełnosprawnych (tekst jednolity: Dz.U. 2018.511 ze zm.). Jeśli tak jest 
w rzeczywistości, to należałoby te przypadki „zestandaryzować”, podobnie jak „Orliki”, 
itp.  
Komisja rozumie, że nie może mieć dostępu do danych o stanie zdrowia, posiadanych 
orzeczeniach o stopniu niepełnosprawności, zarówno uczniów jak i pracowników. 
Możliwe było prawdopodobnie wskazanie ilości takich przypadków w poszczególnych 
grupach. Nadmieniamy także, że przedmiotem zainteresowania Komisji nie jest 
doprowadzenie do wypowiadania umów o pracę żadnemu z pracowników, lecz jedynie 
ocena funkcjonowania standardów i poszukiwania sposobów ich ewentualnego 
racjonalizowania. Co do zasady uznajemy przyjęty model standaryzacji za uzasadniony, 
ale dość liczne odstępstwa od standardów, skłaniają Komisję do inicjowania 
„zestandaryzowania” przyczyn tych rozbieżności. Także „zestandaryzowania” 
wymagałoby uwzględnienia przy zatrudnianiu pracowników takich elementów jak: 
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powierzchnią użytkową budynku szkolnego, powierzchnia zajmowanego terenu czy inne 
właściwości obiektu.  
     W zakresie wynagrodzeń pracowników niebędących nauczycielami, w przedszkolach, 
analiza dostarczonych Komisji danych wskazuje, że następuje w analizowanym okresie 
wyrównywanie przeciętnych płac i zmniejszanie rozpiętości płacowych pomiędzy 
poszczególnymi przedszkolami. Jednak przyrost płac nie nauczycieli w przedszkolach 
wyniósł w okresie od 2017 roku tylko 8,1% (190,71 zł), podczas gdy w szkołach wzrost 
osiągnął 10,5% (264,79 zł). Średnie płace wyniosły w marcu 2019 roku w przedszkolach 
2532,20 zł, a w szkołach 2728,42 zł. Rozpiętość w 2017 roku średnich płac pracowników 
niepedagogicznych między szkołami a przedszkolami wynosiła 122,31 zł, a 20 marca 2019 
roku już 196,22 zł.  
W przedszkolach zauważa się znacznie rozpiętości, w średnich płacach, występujące 
pomiędzy poszczególnymi grupami zatrudnionych (Komisja wyodrębniła 3 takie 
grupy). W grupach „pomoc nauczyciela” i „woźny, pracownik gospodarczy” rozpiętość 
średnich płac, od 2017 roku do 2019, zmniejsza się. W grupie „kucharz, pomoc kuchenna, 
intendent” rozpiętość jednak zwiększyła się, głównie za sprawą dwóch przedszkoli, i to 
wcale nie z najniższymi średnimi płacami.  
Analiza kształtowania się wynagrodzeń pracowników niepedagogicznych w szkołach 
gminnych wskazuje na szybszy ich wzrost w stosunku do przedszkoli. Występują 
w szkołach znaczne różnice między najwyższą a najniższą średnią (w 2017 roku 256,87 zł, 
w 2019 - 270,35 zł. Pozytywnie ocenia się fakt największych przyrostów płac w szkołach 
o niższych średnich. Jednak niepokoi fakt najmniejszych przyrostów w szkole 
z najniższymi płacami w 2017 roku (SP nr 2). Duże rozpiętości płacowe występują 
w grupach zatrudnienia. Komisja do analizy wyodrębniła 4 grupy. Najwyższe 
wynagrodzenia odnotowano w grupie pracowników „administracyjnych”, a najniższe w 
grupie „sprzątaczek”.  Rozpiętość płac średnich w 2019 roku między tymi dwoma 
grupami powiększyła się znacznie w stosunku do 2017 r. (727,77 zł i 902,09 zł). Co ciekawe 
to w szkołach o najwyższych płacach w „administracji” przyrosty w tej grupie są 
największe, a w grupie „sprzątaczek” najmniejsze (wzrost rozwarstwienia). Wyjątkiem 
jest SP nr 2 w Gryfinie.  
Najniższe przyrosty płac (6,9%) występują w grupie „pozostali pracownicy gospodarczy” 
(w SP nr 3, tylko 3%). Duże różnice występują pomiędzy średnimi płacami w ramach 
danej grupy, pomiędzy poszczególnymi szkołami. 
Intencją Komisji nie jest wskazywanie szczegółowych rozwiązań, lecz wskazanie faktów 
wynikających z analizy kształtowania się płac średnich, po to by organ prowadzący 
wyciągnął z niej wnioski.  
Komisja przyjmuje z zadowoleniem deklarację wnikliwej analizy wniesionych przez 
Komisję uwag i oczekuje określenia, które z wniesionych spostrzeżeń Komisji warte są 
uwzględnienia.  

4. Komisja przeprowadziła kontrolę legalności umieszczenia w pasie drogowym urządzeń 
infrastruktury technicznej niezwiązanej z potrzebami zarządzania drogami lub 
potrzebami ruchu drogowego. W wyniku kontroli komisja przedstawiła wypracowane 
wnioski i zalecenia w wystąpieniu pokontrolnym o następującej treści:  
„Zgodnie z zapisami § 110 Statutu Gminy Gryfino, stanowiącego załącznik do Uchwały Nr 
XXVIII/247/16 Rady Miejskiej w Gryfinie z dnia 29 września 2016 r. Komisja Rewizyjna 
wnosiła o realizację następujących zaleceń i uwag: 
1) Bezwzględnie egzekwować uprawnienia Gminy do zawierania odpłatnych umów 
z tytułu zajęcia pasów drogowych dróg publicznych gminnych i innych nieruchomości 
gminnych sklasyfikowanych jako drogi oraz uprawnienia do naliczania kar za 
bezumowne korzystanie.  
2) Określić czynności nadzoru oraz formy, podmioty i częstotliwość kontroli w celu nie 
dopuszczania do bezumownego i nieodpłatnego korzystania z drogowych 
nieruchomości gminnych.  
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3) Wydać legalną decyzję administracyjną w trybie art. 40 ust. 12 pkt 1 ustawy o drogach 
publicznych, naliczająca karę pieniężną za zajęcie pasa drogowego (ul. Garbarska) bez 
zezwolenia zarządcy drogi.  
4) Bezwzględnie unikać nasadzeń drzew bezpośrednio nad przebiegiem linii i w ich 
bezpośrednim sąsiedztwie, w sytuacji, której nie przebiegają one w kanałach 
technologicznych, rurach osłonowych lub innych technologiach ich bezwykopowej 
naprawy czy wymiany.  
5) Doprowadzić do likwidacji, przez właściciela działki nr 1033 obr. 4 m. Gryfino, 
nielegalnie usypanej skarpy na drogowej działce gminnej nr 1036 obr. 4 m. Gryfina, 
zawężającej jej szerokość, poprzez przywrócenie działki do stanu pierwotnego.  
Termin realizacji zaleceń: 31 stycznia 2020 r.  
Termin poinformowania Komisji i Przewodniczącego Rady Miejskiej o wdrożeniu zaleceń 
i uwag - 31 marca 2020 r.  

5. Komisja dokonała oceny stanu realizacji inwestycji związanej z budową hali 
widowiskowo sportowej. W wyniku analizy komisja wskazała iż:  
„1) przygotowywane Harmonogramy robót przygotowywane są nieterminowo, brak jest 
na nich datowania i podpisu  Z-cy BMiG;  
2) zgodnie z zapisami § 2 ust. 11 Umowy, w przypadku zwłoki w przedstawieniu 
Zamawiającemu harmonogramu robót w sytuacji, gdy poprzednia wersja jest niespójna 
z faktycznym postępem robót, należało naliczyć odsetki w wysokości 0,01 % wartości 
umowy za każdy rozpoczęty dzień opóźnienia do czasu zatwierdzenia Harmonogramu.  
3) W związku z tak częstymi, a i tak za rzadkimi, zmianami wersji Harmonogramu 
należałoby nadać im kolejne numery. Zastanawiający jest jednak fakt braku 
merytorycznych uzasadnień dla tak częstych zmian, a przede wszystkim bezkrytyczne ich 
zatwierdzanie, w sytuacji tak niskiego stopnia zaawansowania robót.  
4) Potwierdzenie tego znajduje się w analizie poszczególnych aneksów: 
a) Aneks z 18 grudnia 2018 r. (szczegóły opisane powyżej) - w opinii Komisji 
nieprzemyślanie zaplanowano wykonawstwo fundamentów i ich izolacji. Początkowo 
fundamenty miały być realizowane od początku października do końca lutego, a ich 
izolacje od listopada do końca marca (logicznie). Po zmianie wykonanie fundamentów 
od początku marca do końca maja, a ich izolację od początku marca do końca kwietnia.  
b) Aneks z 28 maja 2019 r. (szczegóły opisane powyżej) - w opinii Komisji aneks powinien 
obowiązywać od początku marca (zasypywanie wykopów i od początku maja 3 pozostałe 
w/w zakresy). Dowodem na zbyt późne zmiany Harmonogramu jest późniejszy ich 
radykalizm i mała sensowność.  
c) Aneks z 25 lipca 2019 r. (szczegóły opisane powyżej) - ponownie Aneks sporządzono 
z dużym opóźnieniem: brak rozpoczęcia robót przy izolacji fundamentów od maja, 
zasypywaniu wykopów od maja, roboty murowe od czerwca, warstwy posadzkowe od 
czerwca.  
5) W opinii Komisji przedstawione przez Z-cy Burmistrza Miasta i Gminy wyjaśnienia nie 
przekonują, szczególnie w sytuacji braku terminowego wprowadzania aneksów, 
poprzedzonych szczegółowym uzasadnieniem dla wprowadzanych zmian. 

Kontrola stanu realizacji inwestycji związanej z budową hali widowiskowo sportowej 
wskazuje na brak nadzoru w realizacji umowy oraz konsekwencji i systematyczności w 
przestrzeganiu określonego Harmonogramu robót. Nie przekonują wyjaśnienia Z-cy 
BMiG z uwagi na fakt braku przewidywalności, co do zdarzeń wpływających na 
terminową realizację inwestycji”.  

6.  Komisja przeprowadziła kontrolę systemu świadczenia usług w zakresie gospodarki  
odpadami oraz realizacji opłat za odbiór odpadów komunalnych z nieruchomości.  
W wyniku analizy komisja przedstawiła posumowanie i wnioski, w które przedstawiła 
następująco: „Z dokonanej analizy wynika, że Gmina nie dość systematycznie 
i kompleksowo realizuje czynności kontrolne systemu świadczenia usług w zakresie 
gospodarki odpadami oraz realizacji opłat za odbiór odpadów komunalnych 
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z nieruchomości. Należy systematycznie analizować poziom recyklingu i przygotowania 
do ponownego użycia papieru, metali, tworzyw sztucznych i szkła. W analizie ocenie 
powinna być poddana akcja informacyjna prowadzona przez podmiot odbierający 
odpady komunalne, a w razie braku widocznych jej efektów poszukiwanie nowych 
rozwiązań w zakresie wzrostu poziomu recyklingu.  
Gmina powinna dokonywać szerszych i częstszych kontroli podmiotu odbierającego 
odpady komunalne, a także kontroli przepisów o ochronie środowiska u podmiotów 
innych niż odbierający odpady, w zakresie gospodarowania odpadami. Komisja 
stwierdza występowanie nieefektywnych kontroli przejawiające się brakiem lub 
niepełnym realizowaniem zaleceń pokontrolnych przez podmiot odbierający odpady, 
a także nie wydawaniem zaleceń pomimo wykazania nieprawidłowości.  
Podczas kontroli należy rozważyć zasadność sprawdzenia spełniania wymagań 
określonych w Rozporządzeniu Ministra Środowiska z dnia 11 stycznia 2013 r. w sprawie 
szczegółowych wymagań w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości (Dz. U. z 2013 r. poz. 122), dotyczących podmiotu odbierającego odpady w 
zakresie np.  
- posiadania i wyposażenia bazy magazynowo - transportowej,  
- posiadania wyposażenia umożliwiającego odbieranie odpadów komunalnych 
od właścicieli nieruchomości oraz jego odpowiedniego stanu technicznego,  
- utrzymania odpowiedniego stanu sanitarnego pojazdów i urządzeń,  
- wymagań technicznych dotyczących wyposażenia pojazdów,  
- prawidłowego postępowania z odebranymi odpadami komunalnymi. 

7.  Komisja wypracowała opinię w sprawie wykonania budżetu Gminy Gryfino za 
2018r.  wraz z wnioskiem w sprawie udzielenia absolutorium burmistrzowi Miasta 
i Gminy Gryfino.  

W wyniku analiz i badań sprawozdania Burmistrza Miasta i Gminy Gryfino 
z wykonania budżetu za 2018 rok. Komisja Rewizyjna zaopiniowała wykonanie budżetu 
Gminy Gryfino za 2018 rok pozytywnie oraz wypracowała wniosek w sprawie udzielenia 
absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Gryfino. 

8. Komisja zapoznała się z sytuacją finansową Towarzystwa Budownictwa Społecznego sp. 
z o.o. oraz z informacją o stanie budownictwa komunalnego i socjalnego oraz 
potrzebach w zakresie utrzymania, remontów i systemów grzewczych budynków 
gminnych.  

9. Komisja dokonała oceny realizacji budżetu za I półrocze 2019 r.  
10.  Wypracowała opinie do złożonych wniosków do projektu budżetu na rok 2020. 
11.  Komisja dokonała analizy formalno – prawnej projektu na 2020 rok. 
12. Oceniła realizację zaleceń pokontrolnych z kontroli zewnętrznych i wewnętrznych oraz z 

audytów. Wynik oceny przedstawiła w podsumowaniach i wnioskach:  
I. Kontrole i audyty wewnętrzne. 
Komisja, na podstawie dostępnych dokumentów, pozytywnie ocenia jakość planowanych 
i realizowanych kontroli i audytów wewnętrznych. 
Występują jednak przypadki nierealizowania lub niepełnego realizowania wydawanych 
zaleceń. Dotyczyło to m. in. stanu realizacji zaleceń pokontrolnych wydanych po kontroli w 
zakresie oceny przestrzegania zasad bezpieczeństwa i higieny pracy w Szkole Podstawowej 
Nr 1 z Oddziałami Integracyjnymi im. Marii Dąbrowskiej w Gryfinie (całość 5 zaleceń), 
w Szkole Podstawowej Nr 2 im. kpt. ż.w. Mamerta Stankiewicza w Gryfinie (nie zachowanie 
terminów przeprowadzania szkoleń z zakresu BHP). 
   Podobnie czynności sprawdzające realizację zaleceń z wszystkich poprzednich zadań 
audytowych w latach 2017 i 2018 wykazują, że znaczna ilość zaleceń zrealizowanych jest 
częściowo (podjęte działania wymagają uzupełnienia) lub nie są realizowane. 
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   Należałoby rozważyć zasadność rozliczania zaleceń pokontrolnych i poaudytowych 
kolejnymi czynnościami sprawdzającymi.  
II. Kontrole zewnętrzne. 
 W zakresie ocenianych kontroli zewnętrznych najbardziej zagrożona jest realizacja 
zaleceń Zachodniopomorskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków  w Szczecinie 
dla murów obronnych w Gryfinie. 
1. Znaczne niedociągnięcia występują w zakresie: 
a) oznakowania miejsc zagrożenia i wykonania zabezpieczeń południowego odcinka 
murów oraz w zabezpieczeniu materiału budulcowego do wykorzystania  w przyszłości 
(30.06.2018 r.), 
b) oczyszczenia korony oraz lica muru z roślinności, usunięcia drzew i krzewów 
w bezpośrednim sąsiedztwie muru celem zapobieżenia dalszemu niszczeniu substancji 
zabytkowej (31 grudnia 2018 r.). 
2. Gmina przekroczyła i tak wydłużony termin realizacji zalecenia w zakresie uzyskania 
pozwolenia na budowę (prace konserwatorskie) na południowy odcinek murów (III 
kwartał 2019 r. zamiast IV kwartał 2018 r. i w I kwartał 2019 r.). 
3. Gmina nie zrealizuje w 2019 r. opracowania szczegółowej oceny stanu technicznego 
oraz przygotowania dokumentacji projektowej na prace konserwatorskie przy Bramie 
Bańskiej oraz na odcinek murów obronnych od l. Kościelnej do Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących przy ul. Niepodległości 16 w Gryfinie”.  

13. Komisja wypracowała plan pracy na 2020 r.  
Wnioski komisji wypracowane do Rady Miejskiej i Burmistrza Miasta i Gminy Gryfino: 

• Komisja wnioskowała o opracowanie nowego regulaminu warunków sprzedaży 
mieszkań komunalnych. 

• W związku z realizacją tematu z planu pracy Komisji Rewizyjnej „Kontrola realizacji 
Uchwały Rady Miejskiej w Gryfinie Nr XXVI/238/16 z 25 sierpnia 2016 r. w sprawie 
powołania Młodzieżowej Rady Miejskiej w Gryfinie oraz nadania jej statutu” 
Komisja Rewizyjna wnioskowała o przedstawienie regulaminu działania i statutu 
Młodzieżowej Rady, przedstawienie poniesionych wydatków przez gminę za cały 
okres funkcjonowania Młodzieżowej Rady Miejskiej oraz przedstawienie podjętych 
przez Młodzieżową Radę uchwał.  

• Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych 
i Bezpieczeństwa Publicznego, Komisji Planowania Przestrzennego, Gospodarki 
Komunalnej, Inwestycji i Ochrony Środowiska oraz Komisji Budżetu, Finansów, 
Rolnictwa i Aktywności Gospodarczej Rady Miejskiej w Gryfinie, w związku 
z posiedzeniem wspólnym komisji, dotyczącym inwestycji drogowych oraz analizy 
harmonogramu budowy dróg i ulic na terenie Miasta i Gminy Gryfino, które 
zaplanowane zostało na dzień 13 maja 2019r., na godzinę 12.00, wnioskowali 
o przedstawienie wykazu ulic i dróg gminnych publicznych i niepublicznych, 
nieutwardzonych planowanych do budowy na terenie miasta i gminy Gryfino 
z uwzględnieniem miejscowości, w której mieści się ulica / droga, jej nazwy, 
długości i szerokości, liczby domów i mieszkańców zamieszkujących przy niej, czasu 
oczekiwania na budowę oraz informacji o posiadanej dokumentacji, szacunkowych 
kosztów wykonania prac inwestycyjnych, a także o przedstawienie harmonogramów 
remontów ulic i dróg gminnych wraz z informacją o stanie dokumentacji (projekt, 
pozwolenie na budowę) oraz aktualnego wykazu dróg i ulic gminnych na terenie 
gminy. Przewodniczący wnioskują o przedstawienie w/w informacji do dnia 
07.05.2019r. wszystkim radnym Rady Miejskiej w Gryfinie. 

• Komisja wypracowała wniosek w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Miasta i Gminy Gryfino za rok 2018. 

• Przewodniczący Komisji biorących udział w wypracowaniu opinii do złożonych 
wniosków do projektu budżetu złożonych przez radnych, przedstawicieli sołectw, 

Id: 0A8B33A4-E331-4ADB-81C6-9F6EEA3F3D0E. Podpisany Strona 7



 8

przedstawicieli organizacji pozarządowych oraz mieszkańców gminy stwierdzili, że 
wnioski nie spełniają wymogów formalnych zawartych w Uchwale Nr XXVI/244/16 
Rady Miejskiej w Gryfinie z dnia 25 sierpnia 2016 r. w sprawie trybu prac nad 
projektem uchwały budżetowej Gminy Gryfino, w związku z tym nie mogą być 
zawarte jako formalne wnioski do budżetu. Przewodniczący zaproponowali, aby 
wnioski te zostały załączone wraz z wnioskami zaopiniowanymi podczas wspólnej 
komisji w dniu 10 października 2019 r. i przedstawione do wiadomości Burmistrza 
Miasta i Gminy Gryfino. 

•  Komisja Rewizyjna wnioskowała o rozważenie możliwości określenia ramowego 
zakresu informacji o działalności bieżącej i sytuacji finansowej spółek gminnych 
przedstawianych Radzie Miejskiej w Gryfinie. 

 
Wnioski komisji wypracowane do Rady Miejskiej i Burmistrza Miasta i Gminy Gryfino w 
związku z realizacją planu pracy Komisji Rewizyjnej: 

• W związku z realizacją przewidzianego w planie pracy Komisji Rewizyjnej tematu pt. 
„Analiza procedur i wybranych postępowań z zakresu zamówień publicznych do 30 
000 € w 2018 roku”, poproszono o udostępnienie Komisji Rewizyjnej do dnia 
1 lutego 2019 r. rejestru udzielonych zamówień publicznych do 30 000 € w 2018 
roku, obejmującego wszystkie komórki organizacyjne Urzędu Miasta i Gminy 
w Gryfinie.  

• W związku z planowaną analizą procedur i wybranych postępowań z zakresu 
zamówień publicznych o wartości do 30 000 euro w 2018 roku, komisja 
wnioskowała o przygotowanie na posiedzenie Komisji w dniu 27 lutego 2019 r. 
kompletu następujących dokumentacji dotyczących postępowań:  
1) Wydział Organizacyjny – Badania lekarskie (Megamed), 
2) Gminne Centrum Zarządzania Kryzysowego – Dostawa paliw płynnych,  
3) Referat Informatyki – Zakup serwerowego sprzętu 
komputerowego i oprogramowania,  
4) Wydział Gospodarki Komunalnej – Zakup kwiatów jednorazowych sezonowych,  
5) Wydział Inwestycji i Rozwoju:  
– zakup i dostawa płyt drogowych betonowych, 
-  opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej na budowę ogródka 
sensorycznego w Gryfinie,  
-  wykonanie kompleksowej usługi nadzoru inwestorskiego – hala widowiskowo- 
sportowa,  
6) Wydział Edukacji i Spraw Społecznych: 
- dokumentacja z postępowań, w których dostawcą była Agencja Dzieciak,  
- dostawa pomostu pływającego na kąpielisko w Steklnie.  
Ponadto wnioskowano o przedłożenie opracowanego przez Wydział Zamówień 
Publicznych planu postępowań o udzielenie zamówień publicznych o szacunkowej 
wartości zamówienia powyżej 10 000,00 zł netto do wyrażonej w złotych 
równowartości kwoty 30 000 euro, jakie zamawiający przewidywał przeprowadzić w 
roku 2018.  

• W związku z planowaną analizą procedur i wybranych postępowań z zakresu 
zamówień publicznych o wartości do 30 000 euro w 2018 roku Przewodniczący 
Komisji poinformował Burmistrza Miasta i Gminy Gryfino o tym, iż upoważnione 
przez niego trzy zespoły kontrolne przystąpią do pracy od dnia 6 marca br. Ponadto 
poprosił o umożliwienie dostępu do niezbędnych dokumentów związanych 
z przedmiotem kontroli oraz zapewnienia zespołom kontrolnym właściwych 
warunków lokalowych. Przewodniczący przedstawił zakres kontroli, który dotyczył:  
1. Badań lekarskich (Megamed) – Wydział Organizacyjny,  
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2. Dostawy paliw płynnych – Gminne Centrum Zarządz 
ania Kryzysowego,  
3. Zakupu serwerowego sprzętu komputerowego i oprogramowania – Referat 
Informatyki,  
4. Zakupu kwiatów jednorocznych sezonowych – Wydział Gospodarki Komunalnej,  
5. Zakupu i dostawy płyt drogowych betonowych – Wydział Inwestycji i Rozwoju,  
6. Opracowanie dokumentacji projektowo – kosztorysowej na budowę ogródka 
sensorycznego w Gryfinie – Wydział Inwestycji i Rozwoju,  
7. Dokumentacja postępowań, w których dostawcą była Agencja Dzieciak,  
8. Dostawa pomostu pływającego na kąpielisko w Steklnie,  
9. Zakup i dostawa artykułów spożywczych dla potrzeb Urzędu Miasta i Gminy w 
Gryfinie, w tym realizacja funduszu sołeckiego – Wydział Edukacji i Spraw 
Społecznych.  
Ponadto Przewodniczący poprosił o przedłożenie opracowanego przez Wydział 
Zamówień Publicznych planu postępowań o udzielenie zamówień o szacunkowej 
wartości zamówienia powyżej 10 000 zł netto do wyrażonej w złotych równowartości 
kwoty 30 000 euro, jakie zamawiający przewidywał przeprowadzić w roku 2018.  

• W związku z planowaną kontrolą legalności umieszczania w pasie drogowym 
urządzeń infrastruktury technicznej i obiektów budowlanych niezwiązanych 
z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego 
Przewodniczący Komisji wniósł o przedłożenie na posiedzenie Komisji w dniu  27 
marca br. godz. 8.00 map z zaznaczeniem przebiegu granicy pasa drogowego 
następujących ulic miejskich: Czechosłowacka, Nadodrzańska, Iwaszkiewicza, 
Targowa, Jana Pawła II, Kościelna, Tadeusza Kościuszki. Przewodniczący przedstawił 
również cel kontroli, którym było potwierdzenie posiadania stosownych zezwoleń 
na zajęcie pasa drogowego oraz uiszczania prawidłowo naliczonych stosownych 
opłat. Poinformował również o tym, że w trakcie kontroli zwrócona zostanie także 
uwaga na ewentualne czynności, które mogłyby powodować niszczenia drogi i jej 
urządzeń lub zagrażać bezpieczeństwu ruchu.  

• W związku z realizacją tematu pt. „Ocena stanu realizacji inwestycji związanej 
z budową hali widowiskowo – sportowej” Komisja Rewizyjna wnioskowała 
o przedłożenie kserokopii umów z wykonawcą, aneksów do niej, wszystkich wersji 
harmonogramów realizacji robót, pism wykonawcy do zamawiającego i odpowiedzi 
do nich.  

• W związku z planowaną „Informacją oświatową – oceną standaryzacji kosztów 
oświaty w tym wynagrodzeń pracowników obsługi szkół” Przewodniczący Komisji 
wniósł o przedłożenie na posiedzenie Komisji w dniu 27 marca br. godz. 8.00:  
1) zestawienia wykonanych standardów zatrudnienia w poszczególnych szkołach 
i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Gryfino zgodnie z Załącznikami nr 1 i 2 
do porozumienia z przedstawicielami związków zawodowych z dnia 8 maja 2017 r.   
2) zestawienia średnich wynagrodzeń pracowników administracji i obsługi szkół 
i przedszkoli, z podziałem na jednostki oraz możliwie najmniejsze jednorodne 
grupy,  
3) regulaminów wynagradzania pracowników niepedagogicznych. Dane 
zatrudnienia powinny pochodzić z ostatnio weryfikowanego okresu/dnia a dane 
wynagrodzeń za 2 ostatnie okresy (lata).  

• W uzupełnieniu do wniosku z dnia 20 marca 2019 r. dotyczącego oceny 
standaryzacji kosztów oświaty, w tym wynagradzania pracowników obsługi szkół 
Przewodniczący komisji wnioskował o przedłożenie do dnia 6 maja br. informacji o: 
ilości oddziałów przedszkolnych w poszczególnych przedszkolach z pododdziałami 
na grupy wiekowe, ilości etatów kalkulacyjnych pracowników administracji i obsługi 
w roku szkolnym 2018/2019 w poszczególnych szkołach i przedszkolach (stan na 
30.09. 2018 r.), treści wniosków dyrektorów przedszkoli i szkół uzasadniających 
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zmianę liczby przysługujących etatów pracowników administracji i obsługi, oceny 
przez organ prowadzący stosowania przyjętych standardów zatrudnienia 
w analizowanej grupie pracowników.  

• W związku z objazdem ulic gminnych w Gryfinie w ramach kontroli legalności 
umieszczania w pasie drogowym urządzeń infrastruktury technicznej i obiektów 
budowlanych niezwiązanych z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami 
ruchu drogowego Przewodniczący Komisji wniósł o wyjaśnienia dotyczące:  
a) legalności umieszczenia reklamy w działce drogowej nośnika reklamy 
z wymiennymi banerami reklamowymi po wyłączeniu części działki na poszerzenie 
pasa drogowego,  
b) legalność zajęcia pasa drogowego przez ogrodzenie placu budowy, a także 
kamieni polnych przy chodniku,  
c) legalności istnienia pawilonu handlowego w pasie drogowym,  
d) zasadności sadzenia drzew nad przebiegiem jednej energetycznej linii kablowej 
i obok innych linii w wąskim pasie chodnikiem  a granicą zabudowanych działek 
oraz w bezpośrednim sąsiedztwie chodnika,   
e) zasad wydzierżawiania (udostępniania) terenów gminnych (poza pasem 
drogowym lub na terenach wydzielonych na drogi i poszerzeniach działek na 
powiększenie pasa drogowego) na cele np. zaplecza budowy, składania materiałów 
budowlanych czy usypywania skarp. 

•  W związku z otrzymanymi wyjaśnieniami w ramach kontroli legalności 
umieszczania w pasie drogowym urządzeń infrastruktury technicznej i obiektów 
budowlanych niezwiązanych z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami 
ruchu drogowego proszę o dalsze wyjaśnienia.  
1) Komisja wniosła o: 
- przedłożenie dokumentów (mapa, kopia książki drogi - kolumna 35) 
potwierdzających wyznaczenie linii rozgraniczających pas drogowy w ul. 
Krzywoustego (wraz z naniesieniem na mapę obiektu handlowego) oraz w ulicy 
Czechosłowackiej (wraz z naniesieniem na mapę lokalizacji reklamy), 
- określenie przeznaczenia działki nr 123/9 (ul. Czechosłowacka), w której 
zlokalizowana jest reklama (wypis z ewidencji gruntów).  
2) W sprawie legalności zajęcia pasa drogowego przy ul. Grabarskiej przez 
ogrodzenie placu budowy, Komisja wniosła o jednoznaczne stanowisko, czy w 
przypadku ogrodzenia placu budowy, nie zachodzą przesłanki naruszenia art. 40 
ust. 12 ustawy o drogach publicznych, kwalifikującego do wymierzenia, w drodze 
decyzji administracyjnej, kary pieniężnej.  
3) Odnośnie zasadności sadzenia drzew w pasie ul. Jana Pawła II w Gryfinie Komisja 
wniosła o przedstawienie opinii (wytycznych) właścicieli sieci kablowych w tej 
sprawie.                    
4) Odnośnie zasad wydzierżawiania (udostępniania) terenów gminnych poza 
pasmem drogowym Komisja wniosła o: 
- określenie przeznaczenia działek nr 1024 i 1026 (ul. Jana Pawła II) oraz jasnego 
określenia czy stanowią one drogę publiczną,  
-udzielenie informacji, czy w 2018 i 2019 roku były one przedmiotem dzierżawy, oraz 
czy występowano o zgodę na usypywanie na nich skarp,  
- jeśli działki te były działkami drogowymi (publicznymi), to czy występowano 
o zgodę na zawężenie pasa drogowego poprzez usypywanie skarpy.  

• W związku z prowadzoną planowaną kontrolą stanu realizacji inwestycji związanej 
z budową hali widowiskowo – sportowej przeprowadzaną w dniach 13, 29 maja oraz 
24 czerwca 2019 roku, Komisja wnosiła o:  
1) dostarczenie protokołów odbioru robót, sporządzanych po 21 marca 2019 r.,  
2) podania przyczyn tak częsty zmian harmonogramu robót i niskiego stopnia 
realizacji robót w stosunku do 3 wersji harmonogramu z dnia 18 grudnia 2019 r.,  
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3) informację, czy naliczono kary umowne zgodnie z § 2 ust. 11 Umowy 
BMI.RI.272.13.2018.AS, w związku z zapisami § 1 ustęp 15 tejże Umowy,  
4) dostarczenie wszystkich harmonogramów robót w wersji edytowalnej, zgodnie 
z zapisami § 2 ust. 1 Umowy, w celu graficznego uchwycenia wszystkich zmian oraz 
w związku z brakiem czytelności dostarczanych Komisji kopii,  
5) informację, w których pozycjach harmonogramu robót ujęto przewidziane 
w Specyfikacjach technicznych następujące pozycje: wykonanie ścian z płyt 
gipsowo – kartonowych, ślusarka okienna aluminiowa, ślusarka drzwiowa Sali – 
stalowa, przeszklenia w ramie aluminiowej, sufity podwieszane z płyt gipsowo – 
kartonowych, sufity podwieszane na ruszcie, obróbki blacharskie, okładziny z płyt 
gipsowo – kartonowych, posadzki, roboty malarskie, opaski wokół budynku, 
6) informację o zawartości pozycji w harmonogramie – „Roboty Wykończeniowe”.  

• Komisja zażądała dodatkowych wyjaśnień pokontrolnych do protokołu nr 4/2019 
niezbędnych do sporządzenia „Wystąpienia pokontrolnego” i wniosła o:  
1) wyjaśnienia kwestii niepopierania opłat od właściciela nieruchomości sąsiedniej, 
który rzekomo wydał zgodę na lokalizację nośnika reklamowego,  
2) jednoznacznego określenia, w świetle odpowiedzi na pytanie „czy mamy do 
czynienia z zajęciem pasa drogowego, czy udostępnieniem nieruchomości 
komunalnej?”,    
3) jednoznaczną odpowiedzi na pytanie, „kto jest odpowiedzialny za ewentualne 
dopuszczenie do bezumownego korzystania ze wskazanej drogowej nieruchomości 
gminnej, niestanowiącej pasa drogowego, na cele reklamy i pozbawienia Gminy 
opłat z tego tytułu?”. W zakresie zajęcia pasa drogowego ul. Garbarskiej w Gryfinie 
komisja wnosiła o jednoznaczną odpowiedź na pkt. b) i dostarczenie „Wezwania”.  
W zakresie zasadności sadzenia drzew w pasie ul. Jana Pawła II w Gryfinie komisja 
wnosiła o stanowisko gestora (ów) przedmiotowych sieci, uwzględniające pytanie 
Komisji. W zakresie skarpy na działkach nr 1025 i 1036 obręb 4 m, Gryfino komisja 
wniosła o: jednoznaczne zastosowanie działań właścicielskich zmierzających do 
przywrócenia przedmiotowych działek gminnych do stanu pierwotnego, 
systematycznego dokonywania przeglądów wszystkich działek drogowych w celu 
zinwentaryzowania ewentualnych nieprawidłowości. Komisja wniosła jednocześnie 
o stanowisko w wyżej wymienionych sprawach Burmistrza Miasta i Gminy 
Mieczysława Sawaryna.  

• W związku z prowadzoną planową kontrolą stanu realizacji inwestycji związanej 
z budową hali widowiskowo – sportowej Komisja wnioskowała o przedstawienie:  
1) wszystkich powstałych w trakcie realizacji zadania opóźnień, ich terminów, 
przyczyn, strony odpowiedzialnej i skutków dla gminy;  
2) okresów przestojów z podaniem przyczyn i strony odpowiedzialnej;  
3) protokołów odbioru z sierpnia i września; graficznego naniesienia na 
harmonogram – obok linii planowanych prac/robót – linii realizacji poszczególnych 
grup opisu robót oraz kwot wykonania robót dla każdej grupy ich opisu.  

• W związku z planową kontrolą systemu świadczenia usług w zakresie gospodarki 
odpadami oraz realizacji opłat za odbiór odpadów komunalnych z nieruchomości 
Komisja wnosiła o:  
1. Dostarczenie Komisji w terminie do 19 listopada 2019 r.:  
1) sprawozdań za 2018 rok złożonych przez podmioty wymienione w art. 9n - 9oa. 
ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach wraz z ich ewentualnymi 
poprawkami i uzupełnieniami, 
2) analizy stanu gospodarki odpadami komunalnymi za rok 2018 - korekta, wraz 
z podaniem przyczyn sporządzenia korekty (zgodnie z art. 9tb. cyt. ustawy),  
3) ostatniego protokołu z czynności kontrolnych burmistrza miasta i gminy 
(upoważnionych pracowników) w stosunku do podmiotów odbierających odpady 
komunalne od właścicieli nieruchomości (dwuletni); 
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4) informacji o realizacji opłat za odbiór odpadów komunalnych z nieruchomości 
(za 2018 rok i 3 kwartały 2019 r.);  
2. Podania przyczyn złożenia korekty rocznego sprawozdania burmistrza miasta 
i gminy z realizacji zadań z zakresu gospodarowania odpadami komunalnymi;  
3. Podanie informacji o ewentualnym:                
a) skorzystaniu z prawa do występowania w charakterze oskarżyciela publicznego w 
sprawach o wykroczenia przeciw przepisom o ochronie środowiska (gospodarka 
odpadami),  
b) występowaniu do wojewódzkiego inspektora ochrony środowiska o podjęcie 
odpowiednich działań będących w jego kompetencji, jeżeli w wyniku kontroli 
stwierdzono naruszenie przez kontrolowany podmiot przepisów o ochronie 
środowiska (gospodarka odpadami) lub występowało uzasadnione podejrzenie, że 
takie naruszenie mogło nastąpić, przekazując dokumentację sprawy,  
c) naliczeniu kar pieniężnych, o których mowa w rozdziale 4d oraz kar, o których 
mowa w rozdziale 5 cyt. w p. 1 ustawy. Komisja w ramach czynności kontrolnych 
zapozna się także z zamieszczonymi na stronie Gminy Gryfino 
(https://wrotagryfina.pl/WrotaGryfina/chapter_100881.asp):  
a) sprawozdaniem Burmistrza Miasta i Gminy Gryfino z realizacji zadań z zakresu 
gospodarowania odpadami komunalnymi za 2018 r. i jego korektą,  
b) analizą stanu gospodarki odpadami komunalnymi za rok 2018 (przed korektą). 
Komisja wnosi także o zaproszenie na posiedzenie Komisji w dniu 26 listopada 2019 
roku przedstawicieli Gminy i podmiotów właściwych w sprawach przedmiotu 
kontroli. 

• W związku planem pracy Komisji i zawartym w nim temacie „Ocena realizacji 
zaleceń pokontrolnych z kontroli zewnętrznych i wewnętrznych oraz z audytów”, 
Komisja Rewizyjna wnosiła o obecność na posiedzeniu Komisji w dniu 27 listopada 
2019 r. audytora wewnętrznego pani Anny Myśko. Równocześnie Komisja wnosiła o 
przedstawienie do dnia posiedzenia „Sprawozdania z prowadzenia audytu 
wewnętrznego za 2018 r.”.  

•  Komisja w związku trwającą kontrolą realizacji zaleceń pokontrolnych z kontroli 
zewnętrznych i wewnętrznych oraz z audytów wnosiła o przedstawienie 
następujących informacji: 
1. o stanie realizacji zaleceń pokontrolnych z przeprowadzonych następujących 
kontroli zewnętrznych w latach 2018 i 2019: 
a) Kontroli okresowej straży miejskiej, 
b) Kontroli obwarowań miejskich wraz z Bramą Bańską w Gryfinie, 
c) Kontroli zachowania trwałości projektu nr RPZP-01.03.03-32-002/10 „uzbrojenie 
terenów inwestycyjnych w Parku Regionalnym w Gryfinie”, 
d) Kontroli projektu nr RPZP-01.11.00-32-0003/17 pn „Budowa infrastruktury 
technicznej w celu poprawy funkcjonowania o raz wzrostu konkurencyjności MŚP w 
rejonie drogi krajowej nr 31 ul. Pomorska w Gryfinie; 
2. o stanie realizacji poszczególnych zaleceń poaudytowych w realizowanym w 2016 
roku zadaniu pn. „Ocena systemu odbioru i zagospodarowania odpadów w gminie 
Gryfino”. 

Burmistrz Miasta i Gminy Gryfino nie udzielił odpowiedzi na jeden wniosek komisji. 

 

         Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  

            Andrzej Urbański  
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SPRAWOZDANIE 
Z DZIAŁALNOŚCI KOMISJI BUDŻETU, FINANSÓW, 

ROLNICTWA I AKTYWNOŚCI GOSPODARCZEJ 
RADY MIEJSKIEJ W GRYFINIE 
OD POCZĄTKU VIII KADENCJI 

DO 31 GRUDNIA 2019 r. 

Komisja Budżetu, Finansów, Rolnictwa i Aktywności Gospodarczej pracowała 
w następującym w składzie: 

1. Marek Sanecki – Przewodniczący Komisji 
2. Władysław Sobczak – Z-ca Przewodniczącego Komisji 
3. Elżbieta Kasprzyk – członek komisji 
4. Tomasz Namieciński – członek komisji 
5. Marcin Para – członek komisji 
6. Marcin Pazik - członek komisji 
7. Magdalena Pieczyńska – członek komisji  
8. Andrzej Urbański – członek komisji                                                                                                    

w oparciu o plan pracy na 2019 r. przyjęty uchwałą Rady Miejskiej Nr III/27/18 dnia  
20 grudnia 2018 r. 
 
W okresie objętym sprawozdaniem Komisja odbyła 16 posiedzeń.  
 
Poza wypracowaniem stanowisk do projektów uchwał Komisja zrealizowała następujące 
zadania: 

1. Zapoznała się z formami współpracy i wspierania działalności gospodarczej 
i przedsiębiorczości z przedsiębiorcami lokalnymi. 

2. Dokonała oceny sytuacji finansów publicznych na podstawie sprawozdania Rb-NDS 
za okres do 31 marca 2019 r. 

3. Pozyskała informację na temat stanu melioracji oraz stanu kanalizacji deszczowej 
na terenie gminy Gryfino. 

4. Dokonała oceny Uchwały NR XXVI/244/16 z dnia 25 sierpnia 2016 r. dotyczącej trybu 
prac nad projektem uchwały budżetowej. 

5. Dokonała oceny sprawozdania z wykonania budżetu za 2018 r. 
6. Dokonała oceny sytuacji finansów publicznych na podstawie sprawozdania Rb-NDS 

za okres do 30 czerwca 2019 r. 
7. Pozyskała informację o stanie technicznym gminnego zasobu budynków i lokali na 

terenie gminy Gryfino. 
8. Dokonała analizy informacji burmistrza z wykonania budżetu za I półrocze 2019 r. 
9. Wypracowała stanowiska do złożonych wniosków do projektu budżetu na 2020 r. 
10. Oceniła sytuację finansów publicznych na podstawie sprawozdania Rb-NDS za 

okres do 30 września 2019 r.  
11. Dokonała analizy projektu uchwały budżetowej na 2020 r.  
12. Zaopiniowała projekt uchwały budżetowej na 2020 r. 
13. Przygotowała plan pracy na 2020 r. 

Załącznik Nr 2 do uchwały Nr XVIII/144/20

Rady Miejskiej w Gryfinie

z dnia 30 stycznia 2020 r.
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Wnioski komisji wypracowane do Rady Miejskiej i Burmistrza Miasta i Gminy Gryfino: 

• Komisja wnioskowała o to, aby przy uchwałach dotyczących uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Gryfino, 
każdorazowo był przedstawiany wykaz wniesionych uwag do wyłożonego do 
publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego.  

• Komisja Budżetu, Finansów, Rolnictwa i Aktywności Gospodarczej wnioskowała 
o przeprowadzenie konsultacji społecznych z mieszkańcami gminy Gryfino oraz ze 
służbami odpowiedzialnymi za bezpieczeństwo oraz wykonanie koncepcji 
monitoringu miejskiego w Gryfinie.  

• W związku z wspólnym posiedzeniem komisji, dotyczącym inwestycji drogowych 
oraz analizy harmonogramu budowy dróg i ulic na terenie Miasta i Gminy Gryfino, 
które zaplanowane zostało na dzień 13 maja 2019r., na godzinę 12.00, Komisja 
Planowania wraz z pozostałymi komisjami wnioskowała o przedstawienie wykazu 
ulic i dróg gminnych publicznych i niepublicznych, nieutwardzonych planowanych 
do budowy na terenie miasta i gminy Gryfino z uwzględnieniem miejscowości, 
w której mieści się ulica / droga, jej nazwy, długości i szerokości, liczby domów 
i mieszkańców zamieszkujących przy niej, czasu oczekiwania na budowę oraz 
informacji o posiadanej dokumentacji, szacunkowych kosztów wykonania prac 
inwestycyjnych, a także o przedstawienie harmonogramów remontów ulic i dróg 
gminnych wraz z informacją o stanie dokumentacji (projekt, pozwolenie na 
budowę) jak również aktualnego wykazu dróg i ulic gminnych na terenie gminy. 
Przewodniczący wnioskowali o przedstawienie w/w informacji do dnia 07.05.2019r. 
wszystkim radnym Rady Miejskiej w Gryfinie, a w/w informacje można było 
przedstawić przy wykorzystaniu tabeli z załącznika nr 1.  

• Komisja Budżetu, Finansów, Rolnictwa i Aktywności Gospodarczej wnioskowała, aby 
rozważyć możliwość powrotu do poprzednich granic obwodów publicznych szkół 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Gryfino od roku szkolnego 2020/2021. 

• Przewodniczący Komisji biorących udział w wypracowaniu opinii do złożonych 
wniosków do projektu budżetu złożonych przez radnych, przedstawicieli sołectw, 
przedstawicieli organizacji pozarządowych oraz mieszkańców gminy stwierdzili, że 
wnioski nie spełniają wymogów formalnych zawartych w Uchwale Nr XXVI/244/16 
Rady Miejskiej w Gryfinie z dnia 25 sierpnia 2016 r. w sprawie trybu prac nad 
projektem uchwały budżetowej Gminy Gryfino, w związku z tym nie mogą być 
zawarte jako formalne wnioski do budżetu. Przewodniczący zaproponowali, aby 
wnioski te zostały załączone wraz z wnioskami zaopiniowanymi podczas wspólnej 
komisji w dniu 10 października 2019 r. i przedstawione do wiadomości Burmistrza 
Miasta i Gminy Gryfino.  

Przewodniczący Komisji wnioskował o: 

• Przygotowanie dla radnych Komisji Budżetu, Finansów i Aktywności Gospodarczej 
kopii ofert, które zostały wybrane w konkursie ofert w zakresie kultury fizycznej – 
ofert, które były realizowane w 2018 r. w tym ofert realizowanych w ramach umów 
wieloletnich, których czas realizacji obejmował lata 2016 – 2018. Wnosił również 
o przygotowanie sprawozdań do tychże umów realizowanych w 2018 r.  

• W związku z brakiem w kserokopiach dokumentów związanych z realizacją zadań 
w roku 2018 w zakresie kultury fizycznej, przekazanych w odpowiedzi na wniosek 
przewodniczącego komisji, przewodniczący wniósł o udostępnienie kserokopii: 
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oferty na zadanie „organizacja współzawodnictwa sportowego dzieci i młodzieży 
w zakresie kolarstwa”, oferty i sprawozdania z realizacji małego grantu 
„Przygotowanie oraz uczestnictwo w zawodach kolarskich Nutella Tour de Polotne 
2018”, sprawozdania z realizacji małego grantu „Organizacja majowych biegów 
transgranicznych”. 

• Przewodniczący Komisji poprosił burmistrza o poinformowanie Rady Powiatowej 
Powiatu Gryfino Zachodniopomorskiej Izby Rolniczej, oraz mieszkanki gminy o to, 
w jakim terminie Izba Rolnicza ma złożyć wniosek o obniżenie podatku rolnego.  

 

Burmistrz Miasta i Gminy Gryfino nie udzielił odpowiedzi na jeden wniosek komisji. 

                                                            
                                                               Przewodniczący Komisji 
                                                                      
                                                                                 Marek Sanecki 
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SPRAWOZDANIE 
Z DZIAŁALNOŚCI KOMISJI PLANOWANIA PRZESTRZENNEGO, 

GOSPODARKI KOMUNALNEJ, INWESTYCJI I OCHRONY ŚRODOWISKA 
RADY MIEJSKIEJ W GRYFINIE 
OD POCZĄTKU VIII KADENCJI 

DO 31 GRUDNIA 2019 r. 
 

Komisja Planowania Przestrzennego, Gospodarki Komunalnej, Inwestycji i Ochrony 
Środowiska pracowała w następującym składzie: 
 

1. Maciej Puzik - Przewodniczący Komisji 
2. Zbigniew Kozakiewicz – Z-ca Przewodniczącego Komisji 
3. Robert Jonasik – członek komisji 
4. Jerzy Piasecki - członek komisji 
5. Piotr Romanicz – członek komisji 
6. Władysław Sobczak – członek komisji 
7. Jolanta Witowska – członek komisji 

w oparciu o plan pracy na 2019 r. przyjęty uchwałą Rady Miejskiej Nr III/27/18 dnia  
20 grudnia 2018 r. 
 
W okresie objętym sprawozdaniem Komisja odbyła 15 posiedzeń.  
Poza wypracowaniem stanowisk do projektów uchwał Komisja zrealizowała następujące 
zadania: 
 

1. Przeprowadziła dyskusję na temat przyszłości Zespołu Szkół Ogólnokształcących 
w Gryfinie oraz zapoznała się z harmonogramem budowy hali widowiskowo – 
sportowej. 

2. Uzyskała informację na temat planowanych działań inwestycyjnych w 2019 r., w tym 
w zakresie dróg i parkingów. 

3. Przeprowadziła dyskusję na temat przyszłości bazy lokalowej instytucji kultury 
w Gryfinie i rozwoju turystyki, w tym przygotowań do sezonu letniego. 

4. Oceniła stan techniczny obiektów kultury, placów zabaw, dróg na terenie gminy 
Gryfino.  

5. Przeprowadziła dyskusję na temat systemu gospodarki odpadami komunalnymi 
i ochrony środowiska w gminie Gryfino. 

6. Dokonała analizy wykonania budżetu za 2018 rok. 
7. Zapoznała się z informacją na temat sytemu transportu publicznego w gminie 

Gryfino. 
8. Zapoznała się z informacją na temat prac nad projektem studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Gryfino oraz z miejscowymi 
planami zagospodarowania przestrzennego obowiązującymi na terenie gminy 
Gryfino.  

9. Wypracowała opinie do złożonych wniosków do projektu budżetu na 2020 rok. 
10. Zapoznała się z informacją o stanie bezpieczeństwa na terenie gminy Gryfino oraz 

o możliwości realizacji inwestycji monitoringu miejskiego. 
11. Zapoznała się z informacją na temat stanu budownictwa komunalnego 

i społecznego na terenie gminy Gryfino. 
12. Zaopiniowała projekt uchwały budżetowej 

Załącznik Nr 3 do uchwały Nr XVIII/144/20

Rady Miejskiej w Gryfinie

z dnia 30 stycznia 2020 r.
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Wnioski Komisji wypracowane do Rady Miejskiej i Burmistrza Miasta i Gminy: 

• Komisja wnioskowała o to, aby do uchwał zmieniających uchwałę budżetową były 
dołączone szczegółowe uzasadnienia. 

• Komisja po rozpatrzeniu projektu budżetu Gminy Gryfino na rok 2019, wnioskowała 
o: 1) zwiększenie środków w dziale 801 - oświata i wychowanie o kwotę 25.000 zł, 
poprzez przesunięcie z działu 750 – administracja publiczna, promocja jednostek 
samorządu terytorialnego lub z działu 550 - hotele i restauracje, pozostałe wydatki 
bieżące, z przeznaczeniem na szkolenia z zakresu bezpieczeństwa dzieci i młodzieży 
(ferie i wakacje) oraz udzielania pierwszej pomocy. 2) zabezpieczenie środków na 
realizację oświetlenia na Górce Miłości, tj. ulicy Kwiatowej i schodzących alejek 
w dół ścieżki w kwocie 100.000 zł, pozyskanych z rezerwy inwestycyjnej.    

• Komisja po zapoznaniu się i pozytywnym zaopiniowaniu projektu Gminnego 
Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2019 zwróciła się 
z prośbą do Burmistrza Miasta i Gminy o wskazanie nowego lokalu dla Klubu 
Abstynenta Feniks lub zabezpieczenia środków na pokrycie ewentualnych kosztów 
wynajmu takiego lokalu w związku z tym, iż obecna lokalizacja stowarzyszenia 
w Klubie Nauczyciela nie zapewniała odpowiednich warunków do jego pracy.  

• Po zapoznaniu się ze Sprawozdaniem z wysokości średnich wynagrodzeń 
nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 
i przedszkolach prowadzonych przez gminę Gryfino w 2018 r., 
Komisja wnioskowała o przedstawienie radnym Rady Miejskiej w Gryfinie kosztów, 
jakie gmina poniosła na poszczególne składniki wynagrodzeń w roku 2018.  

• Komisja wnioskowała o przedstawienie radnym Rady Miejskiej w Gryfinie 
harmonogramów remontów dróg gminnych wraz z informacją o stanie 
dokumentacji (projekt, pozwolenie na budowę) oraz aktualnego wykazu dróg 
gminnych na terenie gminy.  

• Komisja wnioskowała o przedstawienie wykazu ulic gminnych publicznych 
i niepublicznych nieutwardzonych planowanych do budowy na terenie miasta 
i gminy Gryfino z uwzględnieniem nazwy, długości ulicy, liczby mieszkańców, czasu 
oczekiwania na budowę oraz informacji o posiadanej dokumentacji.  

• W związku z wspólnym posiedzeniem komisji w dniu 13 maja 2019r., dotyczącym 
inwestycji drogowych oraz analizy harmonogramu budowy dróg i ulic na terenie 
miasta i gminy Gryfino, Komisja Planowania wraz z pozostałymi komisjami 
wnioskowała o przedstawienie wykazu ulic i dróg gminnych publicznych 
i niepublicznych, nieutwardzonych planowanych do budowy na terenie miasta 
i gminy Gryfino z uwzględnieniem miejscowości, w której mieści się ulica / droga, 
jej nazwy, długości i szerokości, liczby domów i mieszkańców zamieszkujących przy 
niej, czasu oczekiwania na budowę oraz informacji o posiadanej dokumentacji, 
szacunkowych kosztów wykonania prac inwestycyjnych, a także o przedstawienie  
harmonogramów remontów ulic i dróg gminnych wraz z informacją o stanie 
dokumentacji (projekt, pozwolenie na budowę) jak również aktualnego wykazu 
dróg i ulic gminnych na terenie gminy. Przewodniczący wnioskowali 
o przedstawienie w/w informacji do dnia 07.05.2019r. wszystkim radnym Rady 
Miejskiej w Gryfinie. 

• Przewodniczący Komisji biorących udział w wypracowaniu opinii do złożonych 
wniosków do projektu budżetu złożonych przez radnych, przedstawicieli sołectw, 
przedstawicieli organizacji pozarządowych oraz mieszkańców gminy, stwierdzili, że 
wnioski nie spełniają wymogów formalnych zawartych w Uchwale Nr XXVI/244/16 
Rady Miejskiej w Gryfinie z dnia 25 sierpnia 2016 r. w sprawie trybu prac nad 
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projektem uchwały budżetowej Gminy Gryfino, w związku z tym nie mogą być 
zawarte jako formalne wnioski do budżetu. Przewodniczący zaproponowali, aby 
wnioski te zostały załączone wraz z wnioskami zaopiniowanymi podczas wspólnej 
komisji w dniu 10 października 2019 r. i przedstawione do wiadomości Burmistrza 
Miasta i Gminy Gryfino. 

• W związku z wnioskiem mieszkańców Pniewa dotyczącym nieodpłatnego przejęcia 
na mienie Gminy Gryfino drogi, Komisja wnioskowała o przedstawienie stanowiska 
Burmistrza Miasta i Gminy do w/w wniosku, który przedłożyła w załączeniu.  

• W związku z wnioskiem właścicieli 25 garaży usytuowanych przy ul. Kolejowej 
w Gryfinie Komisja wnioskowała o przedstawienie stanowiska Burmistrza Miasta 
i Gminy do w/w wniosku, który przedłożyła w załączeniu.  

• Komisja wnioskowała o udzielenie informacji na temat etapu prac nad 
Regulaminem targowiska w Gryfinie oraz przedstawienie przyczyn, dla których nie 
jest on przedstawiany Radzie Miejskiej.  

Ponadto Komisja Planowania Przestrzennego, Gospodarki Komunalnej, Inwestycji 
i Ochrony Środowiska przygotowała i przedstawiła Radzie Miejskiej projekt uchwały 
w sprawie zmiany Regulaminu dostarczania i odprowadzania ścieków obowiązującego na 
terenie Gminy Gryfino.  

 

Burmistrz Miasta i Gminy Gryfino nie udzielił odpowiedzi na dwa wnioski Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji 

                                                                    Maciej Puzik  
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SPRAWOZDANIE 

Z DZIAŁALNOŚCI KOMISJI SPRAW SPOŁECZNYCH 
I BEZPIECZEŃSTWA PUBLICZNEGO 

RADY MIEJSKIEJ W GRYFINIE 
OD POCZĄTKU VIII KADENCJI 

DO 31 GRUDNIA 2019 r. 
 
 

Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Publicznego pracowała w następującym 
składzie: 

1. Wanda Hołub – Przewodnicząca Komisji 
2. Jolanta Witowska– Z-ca Przewodniczącej Komisji 
3. Elżbieta Kasprzyk – członek komisji 
4. Jerzy Piasecki – członek komisji 
5. Zenon Trzepacz– członek komisji 
6. Małgorzata Wisińska – członek komisji 
7. Piotr Zwoliński – członek komisji 

w oparciu o plan pracy na 2019 r. przyjęty uchwałą Rady Miejskiej Nr III/27/18 dnia  
20 grudnia 2018 r. 
 
W okresie objętym sprawozdaniem Komisja odbyła 15 posiedzeń.  
Poza wypracowaniem stanowisk do projektów uchwał Komisja zrealizowała następujące 
zadania: 

1. Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Publicznego spotkała się z sołtysami 
gminy Gryfino i omówiła potrzeby poszczególnych sołectw. 

2. Dokonała analizy kosztów i przychodów w systemie gospodarki odpadami. 
3. Zapoznała się ze stanem urządzeń wodnokanalizacyjnych na terenie gminy Gryfino. 
4. Zapoznała się z przygotowaniami placów zabaw, boisk, terenów rekreacyjnych oraz 

kąpieliska przed sezonem letnim.  
5. Komisja dokonała przeglądu gminnych obiektów kultury. 
6.   Dokonała oceny sprawozdania z wykonania budżetu za 2018 rok. 
7.    Komisja dokonała przeglądu dróg gminnych. 
8.   Komisja wypracowała opinie do złożonych wniosków do projektu budżetu. 
9.   Dokonała analizy wysokości stawek podatkowych.  

      10.  Zaopiniowała projekt uchwały budżetowej. 
11.  Przygotowała plan pracy na 2020 r. 

Wnioski Komisji wypracowane do Rady Miejskiej i Burmistrza Miasta i Gminy:   

• Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Publicznego wnioskowała, aby do 
projektów uchwał w sprawie miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy Gryfino była zawsze dołączona prognoza skutków 
finansowych.  

• Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Publicznego wnioskowała o 
dokonanie przeglądu świetlic wiejskich w celu określenia potrzeb w zakresie 
termomodernizacji i ogrzewania tych obiektów oraz złożenie wniosku na 
dofinansowanie ze środków zewnętrznych na realizację tych zadań a także 
przygotowanie harmonogramu dotyczącego kapitalnych remontów świetlic 
wiejskich.  

Załącznik Nr 4 do uchwały Nr XVIII/144/20

Rady Miejskiej w Gryfinie

z dnia 30 stycznia 2020 r.
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• Komisja wnioskowała o to, aby w umowie, którą Gmina zawrze z PKS, wprowadzono 
zapis zobowiązujący PKS do naprawy szkód powstałych w wyniku nieprawidłowej 
jazdy kierowców autobusów w ramach wykonywanych usług na terenie Gryfino. 
Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Publicznego wnioskuje 
o zobowiązanie przewoźnika do naprawy zniszczeń, jakie powstały dotychczas w 
majątku gminnym dokonanych na skutek niewłaściwego świadczenia usług.  

• Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Publicznego wnioskuje 
o wystosowanie apelu do mieszkańców gminy Gryfino o nieużywanie fajerwerków.  

• Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Publicznego w dniu 21 stycznia 2019 
roku spotkała się z sołtysami gminy Gryfino. Po omówieniu potrzeb poszczególnych 
sołectw Komisja wnioskowała o: 

             1. Sołectwo Sobieradz  
– naprawę lub wymianę dachu świetlicy wiejskiej, naprawę lub wymianę 
ogrzewania w świetlicy wiejskiej, 
2. Sołectwo Sobiemyśl   
- remont drogi gminnej przebiegającej przez wieś, remont drogi gminnej 
przebiegającej obok bloków, naprawę dachu świetlicy wiejskiej, w okresie zimowym 
odśnieżanie drogi gminnej, wywóz śmieci z koszy na boisku sportowym, sprzątanie 
obok kontenerów po wywozie śmieci. 
3. Sołectwo Wysoka Gryfińska  
– plan zagospodarowania przestrzennego, przejęcie dróg po nieistniejącej 
spółdzielni mieszkaniowej w Gardnie i nadania im statusu dróg publicznych, 
wprowadzenie więcej połączeń PKS na trasie Gryfino – Gardno – Szczecin, remont 
dróg gminnych. 
4. Sołectwo Daleszewo   
-postawienie wiaty na stacji PKP, kosze na odpady segregowane, remont drogi 
brukowanej prowadzącej w kierunku Odry (koło stolarni„Orzech”), wybudowanie 
chodnika do stacji PKP, remont drogi prowadzącej do boiska ul. Sportowa, 
dokończenie budowy parkingu przy boisku, dalszy remont drogi do Starych Brynek, 
utwardzenie drogi w Łubnicy ul. Słoneczna oraz Kwiatowa, wybudowanie 
brakującego odcinka chodnika w Daleszewie, poprawę wjazdów do posesji od 
strony Odry w Daleszewie, wykonanie melioracji, pomoc w problemie z dziką 
zwierzyną (bobry i dziki), o edukację mieszkańców dotyczącą utrzymania czystości 
w sołectwie, opóźnienia autobusów linii nr 1, usunięcie suchych gałęzi i konarów 
drzew w Daleszewie ul. Zielona oraz w Łubnicy ul. Słoneczna i Kwiatowa, ul. Leśna - 
spływający piach na drogę krajową.  
5. Sołectwo Nowe Czarnowo  
– wykonanie instalacji wodociągowej, remont drogi gminnej, projekt nowej 
świetlicy wiejskiej. 
6. Sołectwo Chwarstnica  
– remont chodnika przy ul. Gryfińskiej, remont drogi gminnej. 
7. Sołectwo Steklno           
- remont drogi powiatowej, remont chodnika i uporządkowanie pobocza drogi, 
remont przystanku, utrzymanie zieleni gminnej (koszenie). 
8. Sołectwo Steklinko       
- wybudowanie drogi. 
9. Sołectwo Pniewo         
 - wybudowanie świetlicy wiejskiej. 
10. Sołectwo Krzypnica     
- wykonanie oświetlenia w miejscowości Pastuszka przy przystanku autobusowym 
oraz w Krzypnicy przy drodze do cmentarza i ostatniego domu, wybudowanie 
chodnika w Krzypnicy do cmentarza i do ostatniego domu, remont świetlicy 
wiejskiej, przycięcie drzew koło przystanku. 
       11. Sołectwo Barkowo 
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 - wykonanie melioracji, utrzymanie zieleni gminnej (koszenie). 
12. Sołectwo Żabnica    
- remont drogi ul. Polna oraz droga do Dębców, wykonanie oświetlenia przy nowo 
powstałych budynkach mieszkalnych oraz przy drodze do Dębców. 
      Ponadto wszystkie sołectwa zgłaszają problem z utrzymaniem zieleni gminnej 
      (koszenie boisk, placów zabaw) i braku koszy na odpady segregowane.  
Sołtysi zgłaszali również potrzebę częstszych spotkań z Burmistrzem Miasta  
i Gminy Gryfino.  

• W związku z wspólnym posiedzeniem komisji, dotyczącym inwestycji drogowych 
oraz analizy harmonogramu budowy dróg i ulic na terenie Miasta i Gminy Gryfino, 
które zaplanowane zostało na dzień 13 maja 2019r., na godzinę 12.00, Komisja 
Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Publicznego wraz z pozostałymi komisjami 
wnioskowała o przedstawienie wykazu ulic i dróg gminnych publicznych 
i niepublicznych, nieutwardzonych planowanych do budowy na terenie miasta 
i gminy Gryfino z uwzględnieniem miejscowości, w której mieści się ulica / droga, 
jej nazwy, długości i szerokości, liczby domów  i mieszkańców zamieszkujących przy 
niej, czasu oczekiwania na budowę oraz informacji o posiadanej dokumentacji, 
szacunkowych kosztów wykonania prac inwestycyjnych, a także o przedstawienie  
harmonogramów remontów ulic i dróg gminnych wraz z informacją o stanie 
dokumentacji (projekt, pozwolenie na budowę) jak również aktualnego wykazu 
dróg i ulic gminnych na terenie gminy. Przewodniczący wnioskowali 
o przedstawienie w/w informacji do dnia 07.05.2019 r. wszystkim radnym Rady 
Miejskiej w Gryfinie, a w/w informacje można było przedstawić przy wykorzystaniu 
tabeli z załącznika nr 1. 

•   Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Publicznego wnioskowała 
o przeanalizowanie pod kątem prawnym możliwości rozwiązania problemu 
zalewania pół w miejscowości Bartkowo spowodowanego: niesprawnym działaniem 
urządzeń melioracyjnych na działce gminnej (droga) oraz odprowadzaniu wód 
deszczowych z drogi powiatowej niezgodnie z kierunkiem spływu wód gruntowych.                        
Komisja wskazała trzy warianty rozwiązania problemu: 
1. wspólnie z powiatem odbudowa rurociągu melioracyjnego,                           
2. cofnięcie pozwolenia wodno – prawnego dla powiatu na odprowadzanie wód 
deszczowych,                                                                                                 
3. przeanalizowanie możliwości wykupu lub zamiany zalanych gruntów od 
właścicieli gruntów.  

•  W związku z pismem mieszkańca gminy Gryfino dotyczącego zmian w regulaminie 
targowiska, Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Publicznego wnioskowała 
o przekazanie informacji, na jakim etapie jest tworzenie regulaminu targowiska 
miejskiego w Gryfinie.  

•  W związku z wykonywanymi przeglądami okresowymi w obiektach kulturalnych 
Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Publicznego wnioskowała 
o informację, jakie zalecenia zostały dotychczas wykonane i jakie są plany 
wykonania dalszych zaleceń?  

• W związku z brakiem odpowiedzi na wniosek Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa Publicznego BOR.0012.3.7.2019 z dnia 25 kwietnia 2019 r. komisja 
wnioskowała o udzielenie odpowiedzi na w/w wniosek.  

• Przewodniczący Komisji biorących udział w wypracowaniu opinii do złożonych 
wniosków do projektu budżetu złożonych przez radnych, przedstawicieli sołectw, 
przedstawicieli organizacji pozarządowych oraz mieszkańców gminy stwierdzili, że 
wnioski nie spełniają wymogów formalnych zawartych w Uchwale Nr XXVI/244/16 
Rady Miejskiej w Gryfinie z dnia 25 sierpnia 2016 r. w sprawie trybu prac nad 
projektem uchwały budżetowej Gminy Gryfino, w związku z tym nie mogą być 
zawarte jako formalne wnioski do budżetu. Przewodniczący zaproponowali, aby 
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wnioski te zostały załączone wraz z wnioskami zaopiniowanymi podczas wspólnej 
komisji w dniu 10 października 2019 r. i przedstawione do wiadomości Burmistrza 
Miasta i Gminy Gryfino. 

• Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Publicznego wnioskowała o to, aby ze 
środków przeznaczonych w budżecie na 2020 r. na remonty i modernizację dróg 
publicznych gminnych wykonać konieczne remonty i naprawy na drogach 
gminnych: Steklno, Żórawie, Żórawki ul. Rumiankowa, Pniewo ul. Sosnowa, Łubnica 
ul. Kwiatowa i ul. Słoneczna, Daleszewo ul. Leśna, Dołgie, Borzym, Sobiemyśl. 

             Burmistrz Miasta i Gminy Gryfino nie udzielił odpowiedzi na trzy wnioski Komisji.  
                

 

                                                 Zastępca Przewodniczącego  Komisji 

                                                Jolanta Witowska 
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SPRAWOZDANIE  

Z DZIAŁALNOŚCI KOMISJI SKARG, WNIOSKÓW I PETYCJI 
RADY MIEJSKIEJ W GRYFINIE  

OD POCZĄTKU KADENCJI DO 31 GRUDNIA 2019 R. 
 
Komisja Skarg Wniosków i Petycji pracowała w następującym składzie powołanym 
uchwałami nr I/12/18 z dnia 23 listopada 2018 r. i nr IV/39/19 z dnia 24 stycznia 2019 r. 
- Małgorzata Wisińska – Przewodnicząca, 
- Marcin Para 
- Maciej Puzik 
- Zenon Trzepacz 
- Marcin Pazik 
- Marek Sanecki 
- Piotr Zwoliński 
- Wanda Hołub. 
 
Komisja odbyła 13 posiedzeń, na których rozpatrzyła:  
a) 3 wnioski w sprawach: 
1. Wniosek grupy mieszkańców – protest wyborczy w sprawie nieważności wyborów sołtysa 

i rady sołeckiej w Wełtyniu.  
Komisja wypracowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku o stwierdzenie 
nieważności wyborów sołtysa i rady sołeckiej w Wełtyniu (uchwała nr IX/78/19 podjęta 
na sesji w dniu 30 maja 2019 r.) 

2. Wniosek mieszkańca o sprostowanie treści uchwały nr XLII/428/17 z dnia 11 grudnia 2017 
r. w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji 
o zmianę granic administracyjnych miasta Gryfina.  
Komisja wypracowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego 
sprostowania uchwały nr XLII/428/17 z dnia 11 grudnia 2017 r. w sprawie wystąpienia 
z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o zmianę granic 
administracyjnych miasta Gryfina oraz dokonania przez Gminę Gryfino wykupu części 
nieruchomości stanowiącej własność Wnioskodawcy (uchwała nr IX/78/19 podjęta 
na sesji w dniu 30 maja 2019 r.).       

3. Wniosek mieszkańca o zbadanie poprawności pobierania opłat za świadczenie usług 
   opiekuńczych przez Żłobek Miejski w Gryfinie. 

Komisja wypracowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku o zbadanie 
poprawności pobierania opłat za świadczenie usług opiekuńczych przez Żłobek Miejski 
w Gryfinie (uchwała nr XV/133/19 podjęta na sesji w dniu 28 listopada 2019 r.). 

 
b) 7 skarg w sprawach: 
1. Skarga na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Gryfino przekazaną przez Regionalną 

Izbę Obrachunkową w Szczecinie w zakresie zaniechania dokonania oceny okresowej 
pracowników i zatrudnienia pracowników w Urzędzie Miasta i Gminy niezgodnie 
z warunkami ogłoszonego konkursu na stanowiska.  
Komisja wypracowała projekt uchwały w sprawie pozostawienia bez rozpoznania skargi 
na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Gryfino (uchwała nr  VIII/98/19 podjęta na sesji 
w dniu 25 kwietnia 2019 r.) 

2. Skarga mieszkańca na Dyrektora Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gryfinie dotycząca 
administrowania targowiskiem miejskim.  
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Komisja wypracowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie 
Dyrektora Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gryfinie (uchwała nr XI/97/19 podjęta na sesji 
w dniu 29 sierpnia 2019 r.)  

3. Skarga mieszkańca na bezczynność Burmistrza Miasta i Gminy Gryfino dotycząca 
niewykonywania prawomocnych orzeczeń sądowych dotyczących uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w rejonie 
ul. Łużyckiej.  
Komisja wypracowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność 
Burmistrza Miasta i Gminy Gryfino w zakresie niewykonywania prawomocnych orzeczeń 
sądowych dotyczących uchwały nr XIII/130/11 Rady Miejskiej w Gryfinie w sprawie 
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w 
rejonie ul. Łużyckiej w Gryfinie (uchwała nr XVI/139/19 podjęta na sesji w dniu 19 grudnia 
2019 r.)    

4. Skarga mieszkańca na bezczynność Burmistrza Miasta i Gminy Gryfino dotycząca 
niewykonywania prawomocnych orzeczeń sądowych i uniemożliwienie korzystania 
z uchwały dotyczącej zasad i trybu udzielania dotacji celowej na zadania z zakresu 
ochrony środowiska i gospodarki wodnej.  
Komisja wypracowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność 
Burmistrza Miasta i Gminy Gryfino w zakresie niewykonywania prawomocnych orzeczeń 
sądowych skutkującego uniemożliwieniem realizacji uchwały nr XXXIX/376/17 Rady 
Miejskiej w Gryfinie z dnia 7 września 2017 r. w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji 
celowej ze środków finansowych Gminy Gryfino przeznaczonych na finansowanie zadań 
z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej (uchwała nr XVI/140/19 podjęta na 
sesji w dniu 19 grudnia 2019 r.). 

5. Skarga mieszkańca na bezczynność lub przewlekłe prowadzenie postępowania przez 
Burmistrza Miasta i Gminy Gryfino w sprawie skargi z dnia 16 września 2019 r.  
Komisja wypracowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność lub 
przewlekłe prowadzenie postępowania przez Burmistrza Miasta i Gminy Gryfino 
w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność w zakresie niewykonywania 
prawomocnych orzeczeń sądowych (uchwała nr XVI/141/19 podjęta na sesji w dniu 
19 grudnia 2019 r.).  

6. Skarga mieszkańca na odmowę udzielenia dotacji celowej na zakup kotła ekologicznego.  
   Komisja wypracowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie 

Burmistrza Miasta i Gminy Gryfino w zakresie nieudzielenia dotacji celowej na zakup 
kotła ekologicznego i przedłożyła go Radzie na XVII sesję w dniu 30 stycznia 2020 r.) 

7. Skarga wspólnoty mieszkaniowej na działania Ośrodka Pomocy Społecznej w Gryfinie. 
Komisja wypracowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie 
Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Gryfinie i przedłożyła go Radzie na XVII sesję 
w dniu 30 stycznia 2020 r.) 
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UZASADNIENIE

Zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym Komisje podlegają Radzie,
przedkładają jej plan pracy oraz sprawozdania z działalności. Sprawozdania te, zgodnie z § 33
ust. 2 Statutu Gminy Gryfino, składane są Radzie na pierwszej sesji w roku następującym po
roku objętym sprawozdaniem.

Sporządziła:

Alicja Kowalska
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